
Protokół z XXXV Sesji Rady Gminy  
z dnia 28 listopada 2013r. 

 
Posiedzenie  rozpoczął o godzinie 16:15 Przewodniczący Rady Gminy Pan Henryk 

Lesiński, który stwierdził, że sesja jest prawomocna ze względu na quorum. 
 

W sesji udział wzięli radni: 
Mare Borowczyk 
Jarosław Bytniewski 
Rafał Drzewiecki 
Tadeusz Lammel 
Henryk Lesiński 
Tomasz Maćkowiak 
Jan Rajchelt 
Krzysztof Socha 
Andrzej Szymczak  
Łukasz Szymczak 
Krzysztof Świątczak 
Aleksandra Wojciechowska 
Maria Wilczyk 
oraz sołtysi: 
Jolanta Fludra 
Bożena Karolczak 
Czesław Książkiewicz 
Stanisław Lesiński 
Jan Mąderek 
Halina Michalak – Szczepaniak 
Eugeniusz Nowicki 
Ferdynand Nowicki 
Mirosława Rutkowska 
Grzegorz Siwek 
a także: 
Bogdan Kemnitz  - Wójt Gminy  
Genowefa Przepióra  - Zastępca Wójta/Sekretarz Gminy  
Mirosława Nowak  - Skarbnik Gminy  
Sergiusz Foltynowicz - Radca Prawny 
Kamila Zarębska – Kierownik Referatu Oświaty  
Irena Plebanek – Pawlak – podinspektor ds. wymiaru podatków 
Aleksandra Sołtysiak – podinspektor ds. księgowości podatkowej 
 

Przewodniczący poinformował, że wszyscy radni otrzymali porządek obrad wcześniej            
i nie ma propozycji wprowadzenia do niego zmian. W związku z powyższym zarządził 
głosowanie w sprawie przyjęcia porządku obrad. 
W chwili głosowania na sali obecnych było 13 radnych. 
Za przyjęciem porządku obrad głosowało 13 radnych. 
Przeciw głosowało 0 radnych. 
Od głosu wstrzymało się 0 radnych. 
 
Porządek obrad przedstawiał się następująco: 
1. Otwarcie. 
2. Interpelacje radnych. 
3. Przyjęcie protokołu z obrad z  poprzedniej Sesji.  

 



4. Sprawozdanie z wykonania uchwał podjętych na ostatniej Sesji. 
5. Podjęcie uchwały  w sprawie obniżenia średniej ceny skupu żyta dla celów podatku 

rolnego na obszarze Gminy Kleszczewo. 
6. Podjęcie uchwały w sprawie ustalenia wysokości stawek podatku od nieruchomości. 
7. Podjęcie uchwały w sprawie ustalenia wysokości stawek podatku od środków 

transportowych. 
8. Podjęcie uchwały w sprawie uchylenia uchwały zwolnienia z podatku od nieruchomości, 

nieruchomości gminnych. 
9. Podjęcie uchwały w sprawie uchylenia uchwały w sprawie wprowadzenia zwolnień              

od podatku od środków transportowych. 
10. Podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia Programu współpracy Gminy Kleszczewo                   

z organizacjami pozarządowymi oraz innymi podmiotami w 2014r. 
11. Podjęcie uchwały w sprawie uchwalenia planu pracy Rady Gminy na I półrocze 2014r. 
12. Podjęcie uchwały w sprawie ustalenia stawki dotacji przedmiotowej do usług 

świadczonych przez Zakład Komunalny w Kleszczewie w zakresie komunikacji 
autobusowej. 

13. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany budżetu na 2013r. 
14. Informacja przewodniczących komisji o tematyce posiedzeń. 
15. Sprawozdanie z działalności Wójta w okresie międzysesyjnym. 
16. Zapytania i wolne wnioski. 
17. Zakończenie. 
 
Ad. 2 porządku posiedzenia 

Radni nie zgłosili interpelacji. 
 
Ad. 3 porządku posiedzenia 

Przewodniczący Lesiński poinformował, że do protokołu żaden z radnych nie zgłosił 
uwag. W związku z powyższym członkowie Rady przeszli do głosowania nad jego 
przyjęciem.  
W chwili głosowania na sali obecnych było 13 radnych. 
Za przyjęciem protokołu głosowało 13 radnych. 
Przeciw przyjęciu protokołu głosowało 0 radnych. 
Od głosu wstrzymał się 0 radny. 
 
Ad. 4 porządku posiedzenia 

Sprawozdanie z wykonania uchwał podjętych podczas XXXIV Sesji Rady Gminy 
przedstawiła Pani Sekretarz i stanowi ono załącznik do niniejszego protokołu. 
 
Ad. 5 porządku posiedzenia 

Projekt Uchwały Nr XXXV/257/2013 w sprawie obniżenia średniej ceny skupu żyta   
dla celów podatku rolnego na obszarze Gminy Kleszczewo przedstawiła Pani Plebanek                 
- Pawlak. Projekt uchwały został szczegółowo omówiony podczas wspólnego posiedzenia 
komisji. 

Radny Drzewiecki zapytał czy projekt budżetu na 2014r. opracowany został w oparciu 
o proponowane stawki podatkowe? 

Pani Skarbnik potwierdziła. 
Radni nie mieli więcej pytań, w związku z powyższym Przewodniczący przeszedł                       

do głosowania projektu uchwały. 
W chwili głosowania na sali obecnych było 13 radnych. 
Za przyjęciem uchwały głosowało 13 radnych. 
Przeciw głosowało 0 radnych.  
Od głosu wstrzymało się 0 radnych. 

 



Uchwała Nr XXXV/257/2013 została podjęta i stanowi załącznik do protokołu. 
 
Ad. 6 porządku posiedzenia 

Projekt Uchwały Nr XXXV/258/2013 w sprawie ustalenia wysokości stawek podatku 
od nieruchomości przedstawiła Pani Plebanek - Pawlak. Projekt uchwały został szczegółowo 
omówiony podczas wspólnego posiedzenia komisji. 

Radni nie mieli pytań, w związku z powyższym Przewodniczący przeszedł                       
do głosowania projektu uchwały. 
W chwili głosowania na sali obecnych było 13 radnych. 
Za przyjęciem uchwały głosowało 13 radnych. 
Przeciw głosowało 0 radnych.  
Od głosu wstrzymało się 0 radnych. 
Uchwała Nr XXXV/258/2013 została podjęta i stanowi załącznik do protokołu. 
 
Ad. 7 porządku posiedzenia 

Projekt Uchwały Nr XXXV/259/2013 w sprawie ustalenia wysokości stawek podatku 
od środków transportowych przedstawiła Pani Sołtysiak. Projekt uchwały został szczegółowo 
omówiony podczas wspólnego posiedzenia komisji. 

Radni nie mieli pytań, w związku z powyższym Przewodniczący przeszedł                       
do głosowania projektu uchwały. 
W chwili głosowania na sali obecnych było 13 radnych. 
Za przyjęciem uchwały głosowało 13 radnych. 
Przeciw głosowało 0 radnych.  
Od głosu wstrzymało się 0 radnych. 
Uchwała Nr XXXV/259/2013 została podjęta i stanowi załącznik do protokołu. 
 
Ad. 8 porządku posiedzenia 

Projekt Uchwały Nr XXXV/260/2013 w sprawie uchylenia uchwały zwolnienia                  
z podatku od nieruchomości,  nieruchomości gminnych przedstawiła Pani Sekretarz. Projekt 
uchwały został szczegółowo omówiony podczas wspólnego posiedzenia komisji.  

Pani Sekretarz wyjaśniła, że wyroki Wojewódzkich Sądów Administracyjnych oraz 
Naczelnego Sądu Administracyjnego kwestionują zwolnienia nieruchomości gminnych z 
podatku od nieruchomości. Faktyczne naliczanie tego podatku pokaże rzeczywiste koszty 
działalności jednostek organizacyjnych gminy np. Zakładu Komunalnego, a jednocześnie 
wpłynie na poziom wskaźników zadłużenia. 

Radni nie mieli pytań, w związku z powyższym Przewodniczący przeszedł                       
do głosowania projektu uchwały. 
W chwili głosowania na sali obecnych było 13 radnych. 
Za przyjęciem uchwały głosowało 13 radnych. 
Przeciw głosowało 0 radnych.  
Od głosu wstrzymało się 0 radnych. 
Uchwała Nr XXXV/260/2013 została podjęta i stanowi załącznik do protokołu. 
 
Ad. 9 porządku posiedzenia 

Projekt Uchwały Nr XXXV/261/2013 w sprawie uchylenia uchwały w sprawie 
wprowadzenia zwolnień od podatku od środków transportowych przedstawiła Pani Sekretarz. 
Projekt uchwały został szczegółowo omówiony podczas wspólnego posiedzenia komisji. 

Pani Sekretarz wyjaśniła, że zniesienie zwolnień z podatku od środków transportowych 
dotyczy samochodów Ochotniczej Straży Pożarnej i autobusów komunikacji gminnej. 

Radni nie mieli pytań, w związku z powyższym Przewodniczący przeszedł                       
do głosowania projektu uchwały. 
W chwili głosowania na sali obecnych było 13 radnych. 

 



Za przyjęciem uchwały głosowało 13 radnych. 
Przeciw głosowało 0 radnych.  
Od głosu wstrzymało się 0 radnych. 
Uchwała Nr XXXV/261/2013 została podjęta i stanowi załącznik do protokołu. 
 
Ad. 10 porządku posiedzenia 

Projekt Uchwały Nr XXXV/262/2013 w sprawie przyjęcia Programu współpracy 
Gminy Kleszczewo z organizacjami pozarządowymi oraz innymi podmiotami w 2014r. 
przedstawiła Pani Zarębska. Projekt uchwały został szczegółowo omówiony podczas 
wspólnego posiedzenia komisji. 

Pani Sekretarz poinformowała, że zgodnie z ustawą o działalności pożytku publicznego 
i o wolontariacie, oraz z procedurą określoną w uchwale nr XLVIII/332/2010 Rady Gminy 
Kleszczewo z dnia 4 listopada 2010r. w sprawie określenia szczegółowego sposobu 
konsultowania z organizacjami pozarządowymi i innymi podmiotami projektów aktów prawa 
miejscowego w dziedzinach dotyczących działalności statutowej tych organizacji projekt 
uchwały poddany został konsultacjom. W wyznaczonym terminie siedmiu dni uprawnione 
podmioty nie wniosły żadnych uwag do projektu uchwały. 

 Radni nie mieli pytań, w związku z powyższym Przewodniczący przeszedł                       
do głosowania projektu uchwały. 
W chwili głosowania na sali obecnych było 13 radnych. 
Za przyjęciem uchwały głosowało 13 radnych. 
Przeciw głosowało 0 radnych.  
Od głosu wstrzymało się 0 radnych. 
Uchwała Nr XXXV/262/2013 została podjęta i stanowi załącznik do protokołu. 
 
Ad. 11 porządku posiedzenia 

Projekt Uchwały Nr XXXV/263/2013 w sprawie uchwalenia planu pracy Rady Gminy 
na I półrocze 2014r. przedstawił Przewodniczący Lesiński.  

Przewodniczący poinformował, że po zapoznaniu się z ustalonymi na I półrocze 2014r. 
planami prac Komisji Rady Gminy proponuje następujące tematy sesyjne: 
styczeń – ocena aktualności Miejscowego Planu Zagospodarowania Przestrzennego Gminy, 
luty – bezpieczeństwo na terenie Gminy, 
marzec – wpływ zmian w ustawie o systemie oświaty na szkoły i przedszkola na terenie 
Gminy, 
kwiecień – służba zdrowia na terenie Gminy, 
maj – wykonanie budżetu, 
czerwiec - gospodarka odpadami. 

Wobec braku innych propozycji ze strony radnych Przewodniczący przeszedł                    
do głosowania projektu uchwały. 
W chwili głosowania na sali obecnych było 13 radnych. 
Za przyjęciem uchwały głosowało 13 radnych. 
Przeciw głosowało 0 radnych.  
Od głosu wstrzymało się 0 radnych. 
Uchwała Nr XXXV/263/2013 została podjęta i stanowi załącznik do protokołu. 

 
Ad. 12 porządku posiedzenia 

Projekt Uchwały Nr XXXV/264/2013 w sprawie ustalenia stawki dotacji 
przedmiotowej do usług świadczonych przez Zakład Komunalny w Kleszczewie w zakresie 
komunikacji autobusowej przedstawiła Pani Skarbnik. Projekt uchwały został szczegółowo 
omówiony podczas wspólnego posiedzenia komisji. 

Radni nie mieli pytań, w związku z powyższym Przewodniczący przeszedł                       
do głosowania projektu uchwały. 

 



W chwili głosowania na sali obecnych było 13 radnych. 
Za przyjęciem uchwały głosowało 13 radnych. 
Przeciw głosowało 0 radnych.  
Od głosu wstrzymało się 0 radnych. 
Uchwała Nr XXXV/264/2013 została podjęta i stanowi załącznik do protokołu. 
 
Ad. 13 porządku posiedzenia 

Projekt Uchwały Nr XXXV/265/2013 w sprawie zmiany budżetu na 2013r. 
przedstawiła Pani Skarbnik. Projekt uchwały został szczegółowo omówiony podczas 
wspólnego posiedzenia komisji.  

Radni nie mieli pytań, w związku z powyższym Przewodniczący przeszedł                       
do głosowania projektu uchwały. 
W chwili głosowania na sali obecnych było 13 radnych. 
Za przyjęciem uchwały głosowało 13 radnych. 
Przeciw głosowało 0 radnych.  
Od głosu wstrzymało się 0 radnych. 
Uchwała Nr XXXV/265/2013 została podjęta i stanowi załącznik do protokołu. 
 
Ad. 14 porządku posiedzenia 

Przewodniczący Lesiński poinformował, że Komisje Rolnictwa i Ochrony Środowiska, 
Oświaty i Kultury oraz Finansowo – Gospodarcza odbyły wspólne posiedzenie, którego 
tematem były podatki i opłaty lokalne, oraz sprawy bieżące wynikające z działalności gminy.  

 
Ad. 15 porządku posiedzenia 

Pan Wójt przedstawił sprawozdanie z działalności międzysesyjnej: 
31.10.2013r. – spotkanie konsultacyjne w sprawie Wielkopolskiego Regionalnego Programu 
Operacyjnego, zorganizowane przez Marszałka Województwa Wielkopolskiego. Pan Wójt 
poinformował, że w planowanym na kolejne lata WRPO nadal niewielkie szanse na 
pozyskanie środków będą miały małe gminy. W związku z tym, że również w Programie 
Rozwoju Obszarów Wiejskich wyłączona została możliwość współfinansowania 
najważniejszych inwestycji w gminach wiejskich, takich jak budowa dróg i kanalizacji, trwają 
dyskusje nad rozwiązaniem tego problemu. Wśród propozycji branych pod uwagę jest 
ułatwienie gminom wiejskim dostępu do środków z programów regionalnych, zarządzanych 
przez województwa samorządowe, bądź przesunięcie części środków do Programu Rozwoju 
Obszarów Wiejskich i umożliwienie realizacji dodatkowych zadań.   
5.11.2013r. – spotkanie organizatorów przedsięwzięć realizowanych na terenie Gminy 
Kleszczewo oraz przygotowanie kalendarza imprez na 2014r., 
7.11.2013r. – debata społeczna pod hasłem „Decydujmy wspólnie” na temat bezpieczeństwa 
w gminach Kórnik, Kleszczewo, Puszczykowo, Mosina, Stęszew, Komorniki i Luboń.                  
W spotkaniu udział wzięli m.in. Wojewoda Wielkopolski Piotr Florek, Starosta Poznański Jan 
Grabkowski, Wielkopolski Komendant Wojewódzki Policji w Poznaniu insp. Rafał 
Batkowski, Komendant Miejski Policji w Poznaniu mł. insp. Roman Kuster. Spotkanie 
poświęcone bezpieczeństwu mieszkańców skupiło się głównie na sytuacji na drogach. Pan 
Wójt poinformował, że Komendant Wojewódzki, w odpowiedzi na pytanie dotyczące 
perspektywy przywrócenia zlikwidowanych placówek Policji w gminach, wykazał aprobatę 
dla istniejącego nadal trendu do likwidacji tych placówek, 
9.11.2013r. – posiedzenie Zarządu Związku Międzygminnego Schronisko, podczas którego 
omawiano przyszłoroczny budżet Związku, 
11.11.2013r. – obchody Święta Niepodległości, w trakcie których Zastępca Wójta Pani 
Genowefa Przepióra oraz Przewodniczący Rady Gminy Pan Henryk Lesiński złożyli kwiaty 
przy tablicy poświęconej powstańcom wielkopolskim w Tulcach. Obchody Narodowego 

 



Święta Niepodległości uczczono także Wieczornicą Patriotyczną zorganizowaną przez 
Gminny Ośrodek Kultury. 
16.11.2013r. – posiedzenie Gminnej Komisji Rozwiązywania Problemów Alkoholowych 
poświęcone przygotowaniu projektu Programu Profilaktyki i Rozwiązywania Problemów 
Alkoholowych na 2014r., 
26.11.2013r. – spotkanie dotyczące stanu rowu Węgierka i kwestii usuwania usterek                  
po zakończeniu budowy drogi S5 i autostrady A2. Pan Wójt wyjaśnił, że problem z rowem 
Węgierka wykracza poza teren Gminy Kleszczewo, gdyż prawdopodobnie jego przyspieszona 
degradacja następuje wskutek braku odpływu wód w sąsiedniej gminie Kórnik. Pan Wójt 
podkreślił, że Autostrada Wielkopolska nie uchyla się od partycypacji w kosztach odnowy 
niektórych przepustów, a tym samym poprawy stanu rowu. Pan Wójt poinformował,                   
że na kolejne spotkanie zaproszony zostanie min. przedstawiciel Wojewódzkiego Zarządu 
Melioracji i Urządzeń Wodnych, aby wyjaśnić kwestię przepływu tamtejszych wód. 
26.11.2013r. – uroczystość 10-lecia Wielkopolskiego Centrum Obsługi Inwestora, która 
odbyła się we wrzesińskiej fabryce Gestamp Automotion. Podczas spotkania wyróżniono 
samorządowców, którzy wykazują się największą aktywnością w przyciąganiu inwestorów            
i promocji Wielkopolski. Pan Wójt poinformował, że został nagrodzony tytułem „Wójt 
przychylny inwestorowi”, 
27.11.2013r. – Gala Finałowa III edycji Programu „Samorządowy Lider Edukacji”, która 
odbyła się w sali  Collegium Novum Uniwersytetu Jagiellońskiego w Krakowie. Pan Wójt 
poinformował, że Gminie Kleszczewo przyznany został Certyfikat „Samorządowy Lider 
Edukacji”, 
28.11.2013r. – spotkanie Zarządu Stowarzyszenia „Trakt Piastów” dotyczące przebiegu 
rejestracji Stowarzyszenia. Pan Wójt poinformował, że w ramach nawiązania do przyszłej 
współpracy Zarząd Stowarzyszenia spotkał się z Dyrektor Departamentu Programu Rozwoju 
Obszarów Wiejskich Panią Emilią Dunal, 
- spotkanie z byłym proboszczem kleszczewskiej parafii Hieronimem Nowakiem, oraz jego 
następcą księdzem Tomaszem Nawrockim, 
- spotkanie w Starostwie Powiatowym dotyczące powstającego planu transportowego                
dla powiatu poznańskiego.  
 

Pan Wójt poinformował o następujących inwestycjach prowadzonych na terenie 
gminy: 
Ø remont budynku świetlicy w Kleszczewie, 
Ø budowa odcinka chodnika przy ul. Poznańskiej w Tulcach,  
Ø zakończono budowę ulic Bukowej i Klonowej w Tulcach, 
Ø trwają przygotowania do budowy parkingu w Nagradowicach, obecnie czyszczona jest 
kanalizacja burzowa odwadniająca główną ulicę i parking. 

 
Ad. 16 porządku posiedzenia 
Ø Radny Drzewiecki zapytał czego dotyczyła nagroda „Samorządowy Lider Edukacji”? 

Pan Wójt wyjaśnił, że konkurs zorganizowała Fundacja Rozwoju Edukacji i Szkolnictwa 
Wyższego, która na podstawie określonych kryteriów oceniła  gminy  w zakresie  
funkcjonowania oświaty. Certyfikatem wyróżniono m.in. 26 gmin wiejskich, doceniając             
w nich działania na rzecz tworzenia  warunków  na rzecz  rozwoju edukacji, zarówno w sferze 
infrastruktury, jak również wsparcia procesu edukacyjnego.  

Pani Zarębska poinformowała, że w tegorocznej edycji Programu „Samorządowy Lider 
Edukacji” komisja certyfikacyjna zwracała szczególną uwagę na różnorodność zajęć 
pozalekcyjnych i działania w polityce edukacyjnej wychodzące naprzeciw oczekiwaniom 
społecznym.  
 
Ø Radny Rajchelt zapytał z czego wynikają problemy z rowem Węgierka? 

 



Pan Wójt wyjaśnił, że problem sygnalizuje m.in. Autostrada Wielkopolska S. A., która           
w 2011r. dokonała przeglądu stanu tego rowu. Pozyskane informacje rodzą obawy, że przy 
dużym spływie wody rów Węgierka nie będzie w stanie ich odebrać i dojdzie do podtopień 
dróg i znajdujących się w okolicy pól uprawnych. Pan Wójt podkreślił, że Gminna Spółka 
Wodna dokonuje czyszczenia i odmulania rowu, ale w pewnych miejscach konieczna będzie 
przebudowa przepustów, co wiąże się z  nakładami finansowymi.  

Radny Rajchelt zapytał czy problemu nie pogłębi planowany zbiornik retencyjny                   
w Tulcach? 

Pan Wójt wyjaśnił, że budowa tuleckiego zbiornika realizowana będzie na podstawie 
projektu, który poprzedzony jest szeregiem badań mających na celu zapewnienie jego 
prawidłowego wpływu na stosunki wodne. 
Ø Radna Wojciechowska zasygnalizowała zły stan nawierzchni niedawno 
wyremontowanej przez firmę Strabag drogi w Nagradowicach. 
Ø Pani Sekretarz poinformowała, że delegat Gminy Kleszczewo do Izby  Rolniczej,  Pan 
Marek Ratajczak zwrócił się z prośbą o złożenie podpisów pod obywatelskim projektem 
ustawy o zmianie ustawy o ochronie zwierząt. Do druku dołączone zostały materiały - 
zainteresowani mogą po sesji złożyć podpisy. 
 
Ad. 17 porządku posiedzenia 

W związku z brakiem dalszych pytań Przewodniczący Rady Gminy podziękował 
wszystkim za przybycie i zamknął obrady sesji o godzinie 17:10. 

 
 
 

Protokołowała      Za zgodność z przebiegiem obrad 
Magdalena Rakszawska       Przewodniczący Rady Gminy 

 

Henryk Lesiński 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 


